
  

 
  

  
  

  
  
 

 

Skärgårdspartiet budget 2025  
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Inledning  
  
Skärgårdspartiet är ett ideologiskt obundet parti, vars syfte är att öka Värmdöbornas 
livskvalitet, valfrihet och möjlighet att bestämma över sin vardag, oavsett var i kommunen 
man bor.   
  

Kommunpolitiken är den del av den politiken som påverkar människor mest. Den omfattar 
förskolor, skolor, äldreomsorg, idrottsplatser och mycket annat som vi behöver för att få till 
en fungerande vardag. Kommunens verksamheter tar hand om våra barn och våra äldre, 
säkerställer att grannarna bygger på rätt sätt, tömmer avfall och spolar bandyisen. För att 
Värmdöborna ska kunna lita på att det förtroende de givit de lokala politikerna förvaltas väl 
behöver Värmdöbornas insyn och därmed den lokala demokratin stärkas. Det ska vara lätt för 
alla att följa hur beslut tas och på vilka grunder.   
 

Vi har under vår första tid arbetat för ökat medborgarinflytande inför alla större frågor men 
också på att ta in synpunkter från de som berörs av de dagliga besluten. Vi har arbetat för 
konsekvensanalyser inför beslut och vi vill involvera fler, även våra unga medborgare, i de 
dialoger som leder fram till beslut.  
 

Vi har, inför 2025 års budget, valt att beskriva kompletteringar och avvikelser från KS förslag 
till budget. För ett litet parti med begränsade resurser är det inte ett enkelt arbete att skriva 
en kommunbudget. Med nuvarande budgetunderlag kan vi inte skapa en avgifts och 
taxebilaga. Vi kan inte heller kalkylera med skatten i modellerna. 
Vi delar motvilligt Värmdömajoritetens avgifts och taxebilaga då vi inte har möjlighet att se 
konsekvenserna av justeringar i dessa. Det ska inte tolkas som att vi delar de prioriteringar 
som Värmdösamarbetet gjort.  
 
Vi ser ett stort behov av att förenkla budgetprocessen så att förutsättningar för samtliga 
partier ges att se över verksamheterna och fördela resurserna. Det innebär att 
kommundirektören tar fram ett budgetförslag. Skärgårdspartiets ambitioner för Värmdö 
kommun är höga, men alla satsningar måste vara fullt ut finansierade och med det underlag 
som delas ut är det många gånger mycket svårt, för att inte säga omöjligt, att räkna ut vad en 
satsning kostar.    
 

Skärgårdspartiet räknar ändå upp samtliga belopp och pengnivåer. Vi gör viktiga satsningar 
inom skola, vård och omsorg samt socialtjänst. Vi vill minska barngrupperna, öka det 
förebyggande arbetet med våra barn och unga för att motverka kriminalitet och ge 
Socialnämnden ansvar för ungdomsverksamhet som en del i det förebyggande arbetet samt 
resurser för förebyggande arbete mot droganvändning.  
 
Vi vill också tydliggöra rätten att välja skola och omsorg efter eget huvud och behov, utan att 
kommunen sätter onödiga begränsningar. Vi vill se satsningar för vårt lokala gymnasium. 
Dessutom anser vi att kommunen ska följa lagen, oavsett om det är LSS eller 
aktiebolagslagen. Det borde vara en självklarhet, men är det inte.   
 

Valfriheten, demokrati och skolfrågor har fortsatt hög prioritet i vårt förslag till budget.   
  
  
 



 

Skärgårdspartiets förslag till prioriteringar i budget 2025 
 
Här redovisade som numrerade att-satser för respektive nämnd.   
  
Kommunfullmäktige KF 

#1 Planera ny lokal för KF till efter valet 2026. 
#2 Införa företagsbesök för kommunfullmäktige och tjänstemän. Tillförs 500 tkr.  
  
Kommunstyrelsen KS, kommungemensamt   
#3 Utreda och ta fram en systematisk modell för medborgardialog, där syftet är att öka 
medborgarinflytande, öka den kontinuerliga kontakten med medborgarna samt involvera 
unga i de demokratiska processerna. Målsättningen är att den nya processen ska leda till 
besparingar i from av snabbare processer med färre överklaganden och nöjdare 
kommuninvånare. (Tas ur kommunstyrelsens budget)  
#4 Utreda möjligheter att tillgängliggöra fler bostäder för permanentboende på kärnöarna 
på såväl privata som på kommunala fastigheter.  
#5 Utreda möjligheten att starta egen förmedling av bostäder i kommunen, där utredning 
skall göras av kriterier för tilldelning baserad på behov snarare än kötid enligt den modell 
som tidigare använts av den allmännyttiga bostadsstiftelsen Signalisten i Solna. Tillförs 500 
tkr.  
#6 Uppdra åt kommunala revisorerna att undersöka hur kommunen hanterar ansökningar 
om statsbidrag, garantier och andra medel som finns att söka (ex statliga hyresgarantier).  
#7 Utarbeta en aktiv markstrategi inför budgetår 2026.  
#8 Bolagisera kommunens äldreomsorg, konkurrensutsätt all verksamhet och låt 
kommunens bolag vara med och räkna.  
#9 Utreda ny form av äldreboende för åldersrika. Tillförs 1 000tkr.  
#10 Utreda hybrida arbetssätt och se över möjligheten att flytta kommunala verksamheter 
till kärnöar.  
#11 Utreda planskild trafiklösning i Mölnvik, Ålstäket och Hemmestakorset. Tillförs 2 000tkr.  
#12 Skapa förutsättningar för att få ambulanshelikoptern till Värmdö. 
#13 Skicka skrivelse till EU och regering angående förbud för trålning i Östersjön. 
   
Socialnämnden SOC 

#14 I verksamhetsplanen presentera hur uppsökande verksamhet för förebyggande arbete 
kring alkohol och droger kan utvecklas och förbättras. Tillförs 2 500 tkr.  
#15 Ge lokala föreningars möjligheter att starta upp ungdomsverksamhet med ansökt 
kommunalt stöd, i syfte att minska rekrytering till ungdomskriminalitet.  Tillförs 2 500 tkr.  
#16 Utföra tydligare uppföljning samt redovisning av HVB-, SiS- och familjehemsplaceringar.  
#17 Ge Värmdöpolarna ökade resurser. Tillför 1000 tkr. 
   
Vård och omsorgsnämnden VON 

#18 Återinföra LOV inom hemtjänsten snarast möjligt.  
#19 Kommunen ska följa LSS §19 (dvs kommunen ska se till att den enskilde får behålla 
tillräckliga medel för sina personliga behov). Tillför 5 000 tkr. 
#20 Bevilja ledsagare och kontaktperson till de som behöver inom LSS, inklusive för personer 
som bor i LSS-boende och vid avlösning. Tillför 1 000 tkr. 
#21 Kommunen skall agera aktivt för att rekrytera kontaktpersoner inom LSS.  
#22 Utreda möjligheten till en ”second opinion” inom LSS, där beslut kvalitetssäkras mot 
exempelvis andra kommuner.  Tillför 500 tkr. 



#23 Se över/följ upp kvaliteten i all kommunal LSS-verksamhet, ta fram mätetal i samråd 
med brukarorganisationerna.   
#24 Skjuts inom LSS till vald skola skall beviljas. Tillförs 2 000 tkr.  
#25 Utreda möjligheten och intresset hos brukarna av att erbjuda vinterboende med service 
på ”fastlandet eller centralt på kärnöarna” för öbor och glesbygdsboende med hemtjänst.  
#26 Ta fram en plan för boenden till 2050. 
#27 Bygga ut dagverksamheten för äldre. Tillförs 500 tkr.  
#28 Ta fram en plan för minskad ofrivillig ensamhet. 
 

Gymnasie-, vuxenutbildnings- och arbetslivsnämnden GVAN 
#29 Utreda gymnasiesärskola med nationella program på Värmdö. Tillsammans med 
tex Lillsved, Nacka/Vaxholm. 
#30 Utreda möjligheten att införa utbildning i Ungt Företagande samt CV-skrivning.  
#31 Utreda utbildningsalternativ för besöks- och restaurangnäring för småskaliga 
verksamheter (ev gymnasium/vuxenutbildning)  
#32 Återupprätta näringslivsträffar. Tillförs 250 tkr.  
#33 Aktualisera och se över utbildningsutbudet inom vuxenutbildningen.  
#34 Utveckla ett integrationspaket så att de som kommer till Värmdö kan skaffa sig ett gott 
liv här. Tillförs 1 500 tkr.  
#35 Utred hur vi kan utveckla G2 och VTG för utbildning med marin inriktning. Tillförs 500 
tkr.  
 

   
Förskolenämnden FSN 

#36 Tilläggsbeloppen för förskolorna räknas upp med samma nivå som inflation och löner 
över tid.  
#37 Infrastrukturstödet för förskolor och skolor i skärgården räknas upp med samma nivå 
som inflation och löner över tid.  
#38 Anta mindre barngrupper. 
#39 Slå ihop nämnderna, FSK och GSN. Sparar -500 tkr. 
  
Grundskolenämnden GSN 

#40 Skolpengen skall räknas upp med samma nivå som inflation och löner över tid.  
#41 Tilläggsbeloppen för skolorna räknas upp med samma nivå som inflation och löner tid.  
#42 Ansökningar avseende tilläggsbelopp baserade på korrekta kriterier skall beviljas. 
Ekonomisk uppföljning av tilläggsbelopp skall redovisas av rektor.  
#43 Full valfrihet skall gälla inom skolvalet, oavsett grundplacering.  
#44 Skolkort med SL eller Waxholmsbolaget skall ges till vald skola, oavsett grundplacering, 
om avståndet till vald skola överstiger 20 minuters gångväg. Vi tillskjuter 2 500tkr.  
#45 Ge möjlighet att gå i skola på ö. 
#46 Arbeta förebyggande mot rekrytering till gäng. 
#47 Anta mindre klasser – anpassa pengen därefter, öka lärartäthet. 
#48 Skapa marin utbildningsinriktning på Djurö skola. Tillför 500 tkr.  
 
 

Kultur och fritidsnämnden KFN 

#49 Utreda hur Aktivitetsstöd för idrottsföreningar på sikt kan differentieras så att fler barn 
erbjuds aktiviteter. Kompetenslyftet som krävs i föreningarna ska finansieras av 
kommunen.   
#50 Redovisning av utbetalda medel till föreningar ska förtydligas och ske efter 
förvaltningens givna mallar.  



#51 GBAB upphör som bolag och finansieras via nämnden. Tillför 7 500 tkr.  
#52 Utveckla en informationsapp för besökare och turister på flera språk. Tillför 500 tkr.  
#53 Utreda besökstoaletter på kärnöarna. 
#54 Ta fram en plan avseende hur stödet ser ut till olika idrotter och hur dessa skall bli 
likvärdiga.  
  
Bygg- miljö- och hälsoskyddsnämnden BMHN 

#55 Rådgivningscenter/aktiviteter för kommuninvånare avseende småskaliga VA-lösningar 
2025/2026. Tillförs 1 500 tkr.  
#56 Återinför drop-in för bygglov m.m  
  
Tekniska nämnden TN 

#57 Nämnden får i uppdrag att samla ihop granar och göra risvasar för abborrar. 100 tkr, tas 
inom ram.   
#58 Nämnden får i uppdrag att renovera trappan från Runda huset upp till Kvarnbergsskolan. 
Tillförs   3 000 tkr.  

#59 Nämnden får i uppdrag att anlägga en GC-väg på Djurö. Investering 15 000 tkr.  
#60 Ansvaret för samtliga kommunala hamnar flyttas till Värmdö hamnar. Flyttas – 1 000 
tkr.  
#61 Nämnden får i uppdrag att utreda vid vilka förskolor och skolor det finns lämplig plats 
för att bygga infartsparkeringar.  
#62 Infartsparkeringar skall fortsatt vara gratis.  
#63 Kalkrening för Ingarö vattentäkt. Investering 10 000 tkr, finansieras inom VA-kollektivet. 
#64 Anvisa plats för infrastruktur avseende laddstolpar till lands och sjöss. 
#65 Skapa underlag för fastighetsägare med vad som krävs för slamtömning. 
#66 Utveckla kompetensen för upphandlingar inom VA-området. 
#67 Ta stickprov av fakturor från entreprenör gällande slam- skapa 
normalvärden/abonnemang för sållning. 
  
Sammanställning budget  
Sammanställning driftbudget 2025 

Tkr  KS 2025 SGP 2025 Kommentar 

Kommunfullmäktige  12292 12 132  

Valnämnden  859 876  

Kommunstyrelsen  294 943 263 984  

Överförmyndarnämnden  4 320 4 450  

Socialnämnden  124 341 122 500  

Vård- och omsorgsnämnden  741 574 743 716 Peng funktionsstöd+6,4%. Äldreoms +4,8%. 

Gymnasie- och vuxenutbildnings- och 

arbetslivsnämnde  
306 665 305 286  

Grundskolenämnd  854 704 372 017 Peng F-3 +6,4%. Peng 4-9 o anpassad o fritid  
+4,8% 

Förskolenämnd  374 216 859 396 Peng +6,4% 

Kultur- och fritidsnämnden  118 494 123 505 Avbolagisera GAB 7500 

Bygg-, miljö och hälsoskyddsnämnden  9 779 9 615  

Tekniska nämnden (skattefin.)  115 218 109 639 
 

Nämndernas nettokostnader  2 957 396 2 927 114 
 

Verksamhetens nettokostnader    
 

   
 

Centrala poster inkl finansnetto  49 270 49 270 

 

Skatter, utjämning och bidrag  -3 130 494 -3 130 494 

 

Centralt avsatt utrymme, volymer och 

konjunkturreserv  30 000 25 000 

 

Besparingsbehov+/utrymme för 

satsningar -  163 379 -60 

 

Årets resultat  -93 915 -125 220 

 

 


